

Title (en)

Method for sharpening the blade of a machine for cutting fabric.

Title (de)

Verfahren zum Schleifen des Messers einer Stoffschnidemaschine.

Title (fr)

Méthode pour l'affûtage du couteau d'une machine pour la coupe de tissus.

Publication

EP 0517192 A1 19921209 (DE)

Application

EP 92109395 A 19920603

Priority

DE 4118329 A 19910604

Abstract (en)

A method of sharpening the surfaces of the blade (6) of a machine (1) for cutting fabric by means of a grinding device (13) is specified. Starting from the bottom dead centre position (UT) of the tip (7) of the blade (6) during the cutting operation, a grinding device (13) arranged close to the holding-down device (9) is brought to bear against the surfaces of the blade (6) and activated. The blade (6) is then pulled out until the tip (7) is also ground by the grinding device (13). The grinding device (13) is then stopped and the blade (6) is put back into the cutting position. This procedure is regularly repeated and in addition takes place even if it is necessary to pull out the blade (6) for cutting reasons. <IMAGE>

Abstract (de)

Es wird ein Verfahren zum Schleifen der Messerflächen des Messers (6) einer Stoffschnidemaschine (1) mittels einer Schleifvorrichtung (13) angegeben. Ausgehend von der beim Schneidevorgang unteren Totpunktslage (UT) der Messerspitze (7) des Messers (6) wird eine nahe dem Niederhalter (9) angeordnete Schleifvorrichtung (13) in Anlage gegen die Messerflächen des Messers (6) gebracht und in Betrieb gesetzt. Anschließend wird das Messer (6) herausgezogen bis auch die Spitze (7) durch die Schleifvorrichtung (13) geschliffen wird. Die Schleifvorrichtung (13) wird dann außer Betrieb gesetzt und das Messer (6) wird wieder in die Schnidposition gebracht. Diese Vorgehensweise wird regelmäßig wiederholt und erfolgt außerdem auch dann, wenn ein herausziehen des Messers (6) aus Zuschnittgründen zwangsläufig ist. <IMAGE>

IPC 1-7

B24B 3/36; B26D 7/12

IPC 8 full level

B24B 3/36 (2006.01); B26D 7/12 (2006.01); B26F 1/38 (2006.01)

CPC (source: EP)

B24B 3/361 (2013.01); B24B 3/368 (2013.01); B26D 7/12 (2013.01); B26F 1/382 (2013.01)

Citation (search report)

- [X] FR 2014019 A1 19700410 - CINCINNATI MILLING MACHINE CO
- [X] FR 2007871 A1 19700116 - CINCINNATI MILLING MACHINE CO
- [Y] US 4033214 A 19770705 - PEARL DAVID RAYMOND
- [A] EP 0241645 A1 19871021 - INVESTRONICA SA [ES]
- [A] US 3714742 A 19730206 - CLARK F
- [A] US 2281023 A 19420428 - CLARK FREDERICK J, et al

Cited by

CN104551880A; CN110394696A

Designated contracting state (EPC)

DE ES FR IT

DOCDB simple family (publication)

EP 0517192 A1 19921209; DE 4118329 A1 19921210; DE 4118329 C2 19960118

DOCDB simple family (application)

EP 92109395 A 19920603; DE 4118329 A 19910604